

幼稚園教育計劃

中華文化校本學習活動

栢基海韻幼稚園 Parkview Rhine Garden Pre-school

學校名稱

2023-2024

學年

UK & LK

年級

活動名稱

中國文化日 Chinese Culture Day

活動目標

- 培養幼兒對國家和中華文化的認識，並培養他們對國家的歸屬感。
Foster children's understanding of their country and Chinese culture, and cultivate a sense of belonging to the nation.
- 培養幼兒的國家觀念和國民身分認同。
Develop children's awareness of their national identity and citizenship.
- 培養幼兒遵守法規、愛護公物，以及尊重和關愛他人的態度。
Instill in children the importance of following rules, caring for public property, and respecting and caring for others.
- 促使幼兒持續探索和欣賞中國的不同傳統習俗。
Encourage children to continuously explore and appreciate different traditional customs in China.

活動簡介

我們學校致力於透過中國節日的主題活動，讓幼兒認識中華文化並培養他們對國家的歸屬感。透過不同的活動，讓幼兒逐步地探索和欣賞中國不同的傳統習俗和藝術活動，以建立對國家的歸屬感，同時培養他們對中華文化的美德。藉由這樣的教育，我們希望從幼兒時期起就培養他們成為遵守法規、愛護公物、尊重和關愛他人的良好公民。

Our school is dedicated to introducing Chinese culture to young children and fostering their sense of belonging to the nation through themed activities during Chinese festivals. Through various activities, we gradually guide children to explore and appreciate different traditional customs and artistic activities in China, aiming to establish a sense of belonging to the country and cultivate virtues of Chinese culture. Through this education, we hope to nurture them from an early age to become responsible citizens who abide by rules, care for public property, and respect and care for others.

- 裝飾中國戲劇面具 **Opera Mask Artwork**
- 中國書法 **Chinese Calligraphy**
- 腳毬 **Foot Shuttlecock**
- 中國溜溜球 **Chinese Yoyo**
- 藤球遊戲 **Rattan Football Game**
- 京劇欣賞 **Watching Chinese Opera**
- 試穿中國古典服裝 **Trying on Chinese traditional costumes**

活動記錄 (例如：兒童作品 / 活動的照片 / 影音)

- 裝飾中國戲劇面具 **Opera Mask Artwork**
- 中國書法 **Chinese Calligraphy**
- 腳毬 **Foot Shuttlecock**
- 中國溜溜球 **Chinese Yoyo**
- 藤球遊戲 **Rattan Football Game**
- 京劇欣賞 **Watching Chinese Opera**
- 試穿中國古典服裝 **Trying on Chinese traditional costumes**



